

HOUSE OF COMMONS

Monday, May 3, 1869

The Speaker took the chair at three o'clock.

GODERICH HARBOUR OF REFUGE

Mr. M. C. Cameron presented a petition, praying for a Harbour of Refuge at Goderich, in the interests of the trade of the Dominion.

Mr. Geoffrion introduced a Bill to authorize the St. Francis and Yamaska River Improvements Company to levy tolls.

EASTERN EXTENSION RAILROAD

Mr. Renaud enquired whether Government intend accepting the Eastern Extension or Dorchester Road to form part of the Intercolonial Railroad.

Sir John A. Macdonald said this matter was now the subject of correspondence between the Government of the Dominion and the Government of New Brunswick; until that correspondence was closed, he could not say what would be the policy of the Government.

DUTY ON BOOKS

Mr. Redford asked whether Government intended during the present session to repeal the 5 per cent duty on books, magazines and pamphlets.

Hon. Mr. Rose said the hon. member would ascertain when the Government announced their financial policy.

QUALIFICATION OF VOTERS

Mr. Magill asked whether Government proposed in their promised Election Bill to extend the suffrage by reducing the qualification of voters.

Sir John A. Macdonald said the hon. gentleman would find out what was the policy of Government when their measure was brought down.

HARBOURS OF REFUGE

Mr. Stephenson enquired whether the \$50,000 voted last year, in the estimates for

CHAMBRE DES COMMUNES

Le lundi 3 mai 1869

L'Orateur prend place au fauteuil à 15 heures.

LE PORT-REFUGE DE GODERICH

M. M. C. Cameron présente une pétition sollicitant l'aménagement du port à Goderich dans l'intérêt du commerce du Dominion.

M. Geoffrion dépose un Bill autorisant la St. Francis and Yamaska River Improvement Company à percevoir des droits de payage.

LE CHEMIN DE FER EASTERN EXTENSION

M. Renaud demande si le Gouvernement a l'intention d'accepter que le Chemin de fer Eastern Extension ou Dorchester Road fasse partie du Chemin de fer Intercolonial.

Sir John A. Macdonald dit que cette question fait l'objet d'un échange de lettres entre le Gouvernement du Dominion et le Gouvernement du Nouveau-Brunswick; que tant que cette correspondance ne sera pas terminée, il ne peut pas dire quelle sera la politique du Gouvernement.

DROITS SUR LES LIVRES

M. Redford demande si le Gouvernement entend révoquer durant la session actuelle le droit de 5 p. 100 sur les livres, revues et brochures.

L'hon. M. Rose dit que l'honorable député s'en rendra compte lorsque le Gouvernement annoncera sa politique financière.

DROIT DE VOTE

M. Magill demande si le Gouvernement dans son projet de loi électorale prévoit augmenter le nombre de votants en assouplissant les conditions requises pour voter.

Sir John A. Macdonald dit que l'honorable député constatera quelle est la politique du Gouvernement lorsque celui-ci annoncera les mesures qu'il entend prendre.

HAVRES-REFUGES

M. Stephenson demande si les \$50,000 votés au budget de l'année se terminant le 30 juin